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جهت دریافت آخرین اخبار و رویدادهای کیش و منطقه از 

پایگاه خبری، تحلیلی اقتصاد کیش 
دیدن  فرمایید

چهارشنبه 29 مرداد 1399، 29 ذی الحجه 1441، 19 آگوست 2020، شماره 3554

اقتصاد کیش- در صفحه 2 روزنامه یکشــنبه بیست و ششم ماه جاری اشاره ای 
داشــتیم به بزرگوارانی که در بزرگداشــت روز خبرنگار قدم رنجه فرموده بودند و با 
حضور در دفتر روزنامه از همکاران ما تقدیر کرده بودند. به رســم همه مراســم ایرانی 
که معمولاً برخی اسامی از قلم می افتد )! (متاسفانه ما نیز در ذکر اسامی این بزرگواران 
نام مجموعه میکامال و جناب آقای نادر کشــتکار که نماینده شــان جهت تبریک روز 
خبرنــگار در دفتر روزنامه حضور پیدا کــرده بودند را از قلم انداخته بودیم که ضمن 
پوزش از این مجموعه باطلاع میرسانیم که این چندمین سال متوالی است که مجموعه 
میکامال در کنار فعالیت های ســرمایه گذاری و ســازندگی همواره حضور در عرصه 
فعالیت های فرهنگی و اجتماعی  را نیز از یاد نبرده است و چند سال متوالی است که 
در چنین مناســبتی رســانه ها و فعالین مطبوعاتی ،  با اعطاء هدایایی  مورد تجلیل این 
مجموعه قرار می گیرند. مجدد از این مجموعه خوشنام و موفق در جزیره کیش بویژه 
جناب کشــتکار تقدیر و تشکر می نماییم و بابت اشتباه رخ داده عذرخواهی میکنیم.

میکا جا ماند، ببخشید... !

اقتصاد کیش- رونق هتلداری به رفت و آمد مسافران بستگی دارد، هر چه ظرفیت هتل ها 
تکمیل تر باشد، رونق هتلداری بهتر می شود.

به گزارش اقتصاد کیش به نقل از صداوسیما مرکز کیش، با شیوع کرونا از اوایل اسفند، تقریبا 
تمام کشور ما هم از این بیماري تاثیر پذیرفت  و به منظور کنترل شیوع بیماري محدودیت هایي 
در نظر گرفته شد. یکي از این محدودیت ها، لغو پروازها بود که به تبع آن ، ورود مسافران به کیش 
هم به صفر رسید. همه مراکز گردشگري تعطیل شدند و بر اساس دستورالعمل هاي ستاد کرونا 

کرکره ها را پایین کشیدند.
جزیره کیش با اقدامات کنترلي دقیق، موفق شد تا حدودي شیوع بیماري را کنترل کند و 

در دو دوره ي شانزده ، و بیست و دو روزه هیچ آماري از مبتلایان به کرونا در کیش ثبت نشد.
همیشه از بیست و پنجم اسفند تا پانزدهم فروردین ، اوج ورود مسافران به کیش است اما 

شیوع کرونا و لغو پروازها موجب شد که در این مدت تقریبا هیچ مسافري به کیش سفر نکند.
مسئولان شوراي جهاني جهانگردي گفته اند: شیوع کرونا موجب از بین رفتن پنجاه میلیون 
شــغل  در جهان شــده اســت و  اگر کرونا به کلي از بین برود، ده ماه زمان لازم است تا صنعت 

گردشگري به شرایط پیش از کرونا برگردد.
بر اساس استاندارد سازمان ایکائو ، همه ي هواپیماها باید تا پایان سال 2020 فقط از بیست 

و پنج درصد ظرفیت خود استفاده کنند.
هر چند آمار دقیقي از واحدهاي صنفي تعطیل شده و بیکاري ناشي از کرونا وجود ندارد 
اما آمارهاي غیر رسمي نشان مي دهد که حدود پنج هزار نفر در جزیره کیش به علت کرونا شغل 

خود را از دست داده اند.
الله یار درسخوان ، مدیر عامل جامعه مراکز پذیرایي کیش گفت: سیصد واحد صنفي پذیرایي 
با چهار هزار نفر کارمند در کیش فعالیت مي کنند که به علت شیوع کرونا بیست و دو مرکز پذیرایط 

تعطیل شده و یکصد و بیست نفر هم شغل خود را از دست داده اند.
درسخوان افزود: ما در نقطه ي صفر مرزي هستیم ولي در این چند ماه شیوع کرونا از امکانات 
و خدمات دولتي برخوردار  نبوده ایم و در حالي که هشتاد و پنج درصد از مراکز پذیرایي متعلق 
به سازمان منطقه آزاد کیش است که آنها را اجاره داده اما نرخ اجاره بها را در این شرایط کاهش 
نداده است. رئیس جامعه هتلداران مي گوید، گردشگري کیش ازاواخر اسفند تا بیستم فروردین 
حدود پانزده هزار میلیارد ریال خسارت دیده که حدود شش هزار میلیارد ریال از این ضرر و زیان 

، مربوط به هتلداران بود.
مسیح الله صفا افزود:هتلداران کیش در ایام نوروز ، به اندازه ي چهار ماه درآمد داشتند اما 
امسال با وجود نداشتن درآمد ، حقوق کارکنان را پرداخت کردیم هر چند که در این ایام ، دولت 

از گرفتن اجاره و کسب درآمدش نگذشت.
با فروکش کردن شیوع کرونا از اول خرداد مراکز گردشگري کیش فعالیت خود را به صورت 
محدود آغاز کردند و با راه اندازي مجدد پروازها و ورود مسافران ، ضریب اشغال هتلهاي کیش به 

حدود شصت و هفت تا هفتاد درصد رسید و موجب خوشحالي هتلداران شد.
اما این خوشحالي دوام چنداني نیاورد ، زیرا با ورود مسافران، که بسیاري از آنها دستورالعمل 
هاي بهداشتي و فاصله گذاري اجتماعي را رعایت نمي کردند ، شیوع کرونا سیر صعودي گرفت.

شیوع مجدد کرونا ، موجب کاهش ورود مسافران شد و ضریب اشغال هتلهاي کیش به 
بیست تا بیست و پنج درصد رسید که این میزان ، اصلا توجیه اقتصادي ندارد.

در جزیره کیش پنجاه هتل فعال وجود دارد که همزمان با شــیوع کرونا تعطیل شــدند و از 
اوایل خرداد فقط سي هتل فعالیت مجدد خود را با استفاده از هفتاد درصد ظرفیت پذیرش ،  آغاز 

کردندو بقیه هنوز تعطیل هستند.
هتل هاي کیش داراي پنج هزار و پانصد اتاق و حدود شانزده هزار تخت هستند.

هتلهاي کیش قبل از نوروز با آن دسته از کارکناني که قصد داشتند به شهرهاي خود برگردند 
تســویه حســاب کردند و مقرر شد بعد از عادي شدن شرایط و بازگشایي هتلها بر سر کار خود 
برگردند. حدود دو هزار نفر از کارکنان هتلها به شهر و دیار خود رفتند اما حدود دو هزار و دویست 
نفر از کارکنان هتلها در کیش ماندند که صاحبان هتلها ، هر ماه حقوق و مزایا و خورد و خوراک و 

مسکن آنها را تامین مي کردند.
در تمام دنیا ، دولتها در هفته دوم و سوم شیوع کرونا به بخش خصوصي کمک کردند، به 
کارگران حقوق دادند و از زیان دیدگان حمایت کردند اما به گفته رئیس جامعه ي هتلداران کیش  
این اتفاق در کیش نیفتاد و  تنها به وعده هاي رئیس جمهور ، وزیر گردشگري  و وزیر تعاون ، کار 

و رفاه اجتماعي دلخوش بودیم اما واقعیت این است که امید حمایت شدن نداریم.
مسیح الله صفا مي گوید: اصناف کیش هر ماه حدود چهارصد میلیارد ریال حق بیمه به تامین 
اجتماعي پرداخت می کنند و در قبال آن هیچ خدماتي دریافت نمي کنند و این سازمان در ایام شیوع 
کرونا هیچ حمایتي نکرد .موضوع را از تامین اجتماعی پیگیری کردیم  . صفا به همکاري نکردن 
بانکها هم اشاره کرد و گفت: بانکها از صندوق توسعه ملي وام با بهره ي یازده درصدي میگیرند 
و با بهره ي بیست و دو درصدي به ما وام مي دهند البته بیست درصد از اصل مبلغ وام را نیز نگه 
مي دارند و سود کل وام را از ما دریافت مي کنند. وي گفت وامهاي دوازده و بیست و پنج میلیون 
توماني که به هتلداران داده مي شود دردي را دوا نمي کند اما مي تواند مرهمي بر مشکلات فراوان 
هتلداران باشد.در روزهاي اخیر شایعاتي مبني بر تغییر کاربري هتلهاي کیش شنیده مي شد اما 
رئیس جامعه هتلداران کیش در گفتگویی  این شایعه را رد کرد و گفت: تاکنون چنین درخواستي 
مطرح نشده و در روزهاي اخیر چند نفر از تهران براي خرید برخي از هتلهاي کیش درخواست 

کرده اند اما هیچ کدام از هتلداران کیش حاضر به فروش هتل نیستند.
فرشید ابراهیمي ، مدیر هتل سورینت صدف کیش هم  به گونه ي دیگري از شرایط هتلداران 
کیــش حــرف مي زند و مي گوید : از همان ابتدا به طور میانگین حدود پنجاه درصد از ظرفیت 

پذیرش هتل ما اشغال شده است .
ابراهیمي گفت: کارکنان هتل ما از نیمه ی اسفند به مرخصي رفتند اما حقوق کامل پرداخت 
کردیم و اوایل خرداد برگشتند و تعدیل نیرو هم نداشتیم ، این کارکنان با ثبت نام در سامانه تامین 

اجتماعي ، مبلغي به عنوان بیمه بیکاري برای دوماهه ی فروردین و اردیبهشت دریافت کردند.
مدیر عامل بازار مرکز تجاري کیش هم مي گوید: ســازمان منطقه آزاد کیش براي ورود 
گردشگران و رونق اقتصادي کیش تلاش مي کند اما اثر گذاري کرونا بیشتر از آن چیزي است 

که تصور مي شد.
موضــوع را از  رئیس بانک ملي کیش پیگیری کردیم ، ســرداری باف در خصوص ارائه 
تســهیلات به هتلداران گفت: تا کنون هتلداران کیش براي دریافت تســهیلات از بانک ملي 
درخواستي ارائه نکرده اند  و در صورتي که درخواستي ارائه شود ، بانک ملي از آن استقبال مي 
کند. وي افزود: متقاضیان تسهیلات باید در سامانه ي کارا ثبت نام کنند و پس از طي مراحل قانوني 

، وزارت تعاون ، کار و رفاه اجتماعي ، آنها را به بانکهاي عامل معرفي مي کند.
مدیر عامل جامعه بازاریان کیش  نیز در این خصوص مي گوید : تفاهم نامه اي با بانک ملي 
امضا شده که بر اساس آن ، کسبه مي توانند از تسهیلات بانک ملي با نرخ هجده درصد استفاده 
کنند ، این تسهیلات براي افراد حقیقي یکصد و بیست میلیون تومان و براي اشخاص حقوقي 

دویست و چهل میلیون تومان است.
هر چند مراکز گردشــگري کیش با ظرفیت محدود ، و با رعایت دقیق دســتورالعملهاي 

بهداشتي فعالیت مجدد خود را آغاز کرده اند اما گردشگري کیش همچنان از نفس افتاده است. 

کرونا و زمینگیر شدن صنعت 
هتلداری و گردشگری کیش

برای قدردانی از زحمات کادر بهداشت ودرمان؛

نماد »فرشتگان سلامت« در 
بندرعباس پرده برداری شد

اقتصاد کیش-  نماد و تندیس )المان( "فرشــتگان ســلامت" مقابل بیمارستان شهید 
محمدی واقع در بلوار جمهوری اسلامی بندرعباس پرده برداری شد. 

مدیر شهرداری منطقه دو بندرعباس روز گذشته  در مراسم رونمایی از تندیس فرشتگان 
ســلامت، هدف از این اقدام را قدردانی از تلاش های کارکنان بخش بهداشــت و درمان و به 
ویژه گرامیداشت یاد و خاطره چهار شهید مدافع سلامت استان در راه مقابله با بیماری کرونا 

اعلام کرد.
مجتبی سلیمی افزود: توجه به الِمِان های شهری و جایگاه آن در شهرسازی به عنوان یکی 

از دغدغه های معماران و شهرسازان مطرح است.
وی ادامــه داد: ایــن المان نیز علاوه بر زیبایی بصری، در آینــده یادآور دورانی از تاریخ 

بندرعباس خواهد بود.
ســلیمی ادامه داد: افکار عمومی و مردم شــهر بندرعباس همیشــه قدردان تلاش ها و 
مجاهدت های بخش بهداشــت و درمان بوده و در دوران ســخت مقابله با بیماری کرونا این 

قدردانی بیشتر شده است.
مدیر شهرداری منطقه 2بندرعباس یادآور شد:شهرداری نیز به نمایندگی از مردم این نماد 
را سفارش داده و در محل عبور همیشگی کارکنان بیمارستان اصلی شهر قرار داده است تا بخشی 
از این قدرشناسی نشان داده شود.وی المان ها و تندیس ها را به عنوان عناصر مهم هویت بخشی 
به شهرها توصیف و اضافه کرد:این جلوه های دیداری می توانند به فضای شهری روح بخشیده 

و یکی از رهیافت های سازنده شهرسازی پایدار باشند.
المان فرشــتگان سلامت به سفارش شهرداری منطقه 2، توسط یونس دهقانی هنرمند 

هرمزگانی طراحی و ساخته شده است.
در مراسم پرده برداری از این نماد شهری جمعی از مسوولان شهری و تعدادی از مدیران 

و کارکنان دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان حضور داشتند.
بنابر اعلام دانشــگاه علوم پزشکی هرمزگان، از ابتدای شیوع کرونا تاکنون چهار نفر به 
شهید مدافع سلامت  در راه مقابله با کرونا و درمان بیماران مبتلا جان خود را از دست داده اند.

رییس هیات مدیره بیمه ایران معین  اعلام کرد ؛

پرداخت ۸۰ میلیارد ریالی بیمه به 
خسارت دیدگان بازار پردیس ۱کیش

اقتصاد کیش-  رییس هیات مدیره بیمه ایران معین از پرداخت ۸ میلیاردتومان خسارت 
به غرفه دارانی که کالا و مغازه شان در بازار پردیس ۱ طعمه حریق شده بودخبرداد.

اســلام پناه گفت: از زمان آتش ســوزی تاکنون۱۱0 فقره پرونده برای بازاریان آســیب 
دیده ناشــی از آتش سوزی بازار پردیس ۱ تشکیل شده و درمرحله نخست3 میلیارد تومان و 
در مرحله دوم 5 میلیارد تومان به بیمه شــدگان این بازار پرداخت می شــود.وی افزود: مابقی 
خسارت بازاریان و هیات امنای بازار از بابت بیمه سازه ها پس از اتمام بررسی های کارشناسان 

بیمه پرداخت خواهدشد.
ریس بیمه ایران معین با اشاره به ضرورت افزودن الحاقیه و متمم بیمه برای بیمه شدگان 
در قبال ارزش سرمایه خود، گفت: بیمه ایران معین تا جاییکه قانون اجازه حمایت و کمک به 

این افراد را بدهد از آنها حمایت می کند.
اسلام پناه گفت: بازاریان هنگام افزایش سرمایه مغازه خود حتما این موضوع را به بیمه 

اطلاع دهند تا در مواقع حادثه کل خسارت آنها بدون مشکل پرداخت شود.

اقتصاد کیش-  معــاون اقتصادی 
دبیرخانه شــورایعالی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی میزان استقبال متقاضیان خارجی 
حضــور در بورس بین الملل در ایران را بالا 
توصیف کرد و گفت: خوشبختانه به اندازه 
کافی متقاضی داخلی و خارجی داریم، اما باید 
گام هایمان را محکم برداریم و از آنجایی که 
به دنبال سهامدارانی هستیم که شرایط لازم 
را داشــته باشند، انتخاب آن ها باید با دقت و 

کارشناسی شده باشد. 
تاســیس بورس بین الملــل یکی از 
مهمترین برنامه هایی بود که ســال گذشته 
صحبت زیادی در مورد آن شــد و به عنوان 
یکی از اولویت های مهم دبیرخانه شورایعالی 
مناطق آزاد و ویژه اقتصادی برای ســال ۹۹ 
مطرح شد و هفته گذشته و با اعلام مرتضی 
بانک، دبیر شورایعالی مناطق آزاد مبنی بر اینکه 
بورس بین الملل تــا دو ماه آینده راه اندازی 
می شود وارد مرحله جدیدی شد و بار دیگر 

توجه ها را به خود جلب کرد.
 مشاور رییس جمهور و دبیر شورای 
عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادی با اعلام این 
خبر افزود: با راه اندازی تمام زیرساخت های 

مورد نیاز، بورس بین الملل تا دو ماه دیگر در 
جزیره کیش راه اندازی می شود.

احمــد جمالــی، معــاون اقتصادی 
دبیرخانه شــورایعالی مناطــق آزاد و ویژه 
اقتصادی در این خصوص توشیح می دهد 

که  در ادامه می خوانید.
* تاسیس بورس بین الملل در مناطق 
آزاد ایران در چه مرحله ای است و آیا تمام 
زیرساخت های لازم برای شروع فعالیت 

آن فراهم است؟ 
- با توجه به جلساتی که بین دبیرخانه 
شــورایعالی مناطق آزاد و ســازمان بورس 
برگزار شــد، حدود دو هفته پیش ســازمان 
بورس موافقت خود را برای تاسیس بورس 
بین الملل اعلام کرد به این شرط که ما ترکیب 
ســهامداران داخلی و خارجی را مشخص 
کنیم و پس از آن ســازمان بورس مدارک را 
اعلام کند تا موافقت اصلی را شورا هم به ما 
بدهد؛ لذا با توجه به اعلام موافقت ســازمان 
بورس و اعلام شــرط تاســیس بورس بین 
الملل، در جلسه ای که شنبه 2۶ مرداد با کمیته 
راهبردی داشتیم بیشتر در خصوص ترکیب 
ســهامداران صحبت و قرار شد حداقل ۴0 

درصد سهامداران خارجی باشند و بقیه هم 
سهامداران داخلی، که تعدادی از سهامداران 
داخلی هم پیش از این مشخص شده بودند. 
هم اکنون و با اعلام موافقت جدید ســازمان 
بورس، باید مجدد اطلاع دهیم تا ســرمایه 
گذارانی که مایل هســتند به عنوان موسس 

همکاری داشته باشند.
برای تصمیم گیری در مورد سهامداران 
خارجی هم کمیته ای تشکیل شد تا با سرمایه 
داران خارجــی که تمایل دارند در این حوزه 

همکاری کنند مذاکره شود.
نکته مهم این اســت که شرکت های 
مختلفــی از کشــور های مختلف اعلام 
آمادگــی کرده اند، اما این امر مســتلزم آن 
اســت که با این شرکت ها مذاکره و اهلیت 
مادی و فنی آن ها احراز شود، لذا بر اساس 
فهرســتی که تهیه خواهد شــد، فهرست 
نهایی ســرمایه گذاران را مشــخص و به 

شورا اعلام خواهیم کرد.
* تقاضا برای ســرمایه گذاری در 

بورس بین الملل ایران زیاد بوده است؟
 - بله تقاضا پیش از این هم بود و الان 
هم زیاد اســت و خوشبختانه به اندازه کافی 
متقاضی داخلی و خارجی داریم، اما باید گام 
هایمــان را محکم برداریم و از آنجایی که به 
دنبال ســهامدارانی هستیم که شرایط لازم را 
داشــته باشــند، انتخاب آن ها باید با دقت و 

کارشناسی شده باشد.
* آیا موانعی که کارشناسان معتقدند 
در مسیر ایجاد بورس بین الملل وجود دارد، 

رفع شده است؟
- ما جلســات متعددی با ســازمان 
بورس داشــتیم، چه با رئیس قبلی و چه با 
رئیس فعلی و موارد زیادی را با حوزه های 
مالی و یــا حوزه های فنی در نظر گرفتیم و 
رفــع موانع کردیم و مواردی که ممکن بود 
در آینده مشــکل ساز باشد مورد بحث قرار 

گرفت و پس از رایزنی های فشــرده ای که 
میان دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد و ویژه 
اقتصادی و سازمان بورس صورت گرفته، 
امروز سازمان بورس موافقت خود را برای 
ایجاد بورس بین الملل در مناطق آزاد اعلام 

کرده است.
*به طور کلی بورس بین الملل در 
مناطق آزاد به چه معناســت و چه کمکی 
به اقتصاد و آینده مناطق آزاد خواهد کرد؟

- نکته این است که کل معاملاتی که 
در این بورس انجام می گیرد ارزی اســت و 
ســرمایه اولیه آن هم ارزی است، بنابراین 
تفاوت اصلی آن در ارزی اســت که مبادله 
می شود. نکته دیگر اینکه این بورس بهترین 
ابزار برای دنیای خارج اســت. هر بازاری 
در محتــوای خودش نیازمند آن اســت که 
با کشــور های دیگر ارتباط داشــته باشد؛ 
نمی توانیم اقتصادی را متصور شــویم که 

بدون صادرات و واردات باشد.
حوزه تجارت مانند یک اتوبان دوطرفه 
است که باید حتما واردات و صادرات در آن 
صورت بگیرد. بازار ســرمایه هم همینطور 
اســت و باید حتما به بازار های بین المللی 
وصل باشــد تا بتــوان از منافــع آن بازار ها 
بهره مند شد و می توان گفت این بزرگترین 
تحول در بازار سرمایه ایران است. تا الان در 
حوزه بازار ســرمایه نگاه بین المللی که باید 
وجود می داشــت وجود نداشته و در واقع 
به صــورت عملیاتی تاکنون اتفاق نیفتاده و 
می توان گفت بورس بین الملل مطمئن ترین 
و مناسب ترین راه اتصال بازار سرمایه ایران به 
بازارهای سرمایه  بین المللی است که همان 
مزایایی که در بورس داخلی داریم که می تواند 
بستر مناسبی برای تولید به خصوص در سال 
جهش تولید باشد، قطعا بورس بین الملل هم 
می تواند بعد از راه اندازی بستر مناسبی برای 

تولید و تجارت خارجی ما باشد.

آخرین خبر درباره تاسیس بورس بین الملل
 ایران  در جزیره کیش

معاون اقتصادی دبیرخانه شورایعالی مناطق آزاد  تشریح کرد؛

اقتصاد کیش-  مرتضی بانک مشاور 
رییس جمهور و دبیر شــورایعالی مناطق 
آزاد و ویژه اقتصادی در احکامی جداگانه 
اعضای جدید هیات مدیره ســازمان های 

مناطق آزاد قشم و چابهار را منصوب کرد. 
بر این اساس وزیران عضو شورایعالی 
مناطق آزاد تجاری ـ صنعتی و ویژه اقتصادی 
و به استناد اصل یکصد و سی و هشتم قانون 

اساسی جمهوری اسلامی ایران و با رعایت 
تصویب نامه شماره 57۸7۹/ت57۹۴2ک 

مورخ 2۶/05/۱3۹۹ تصویب کردند:
۱- آقای »محمدباقر ســعادت« به 
مدت سه سال به عنوان عضو هیئت مدیره 
سازمان منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی قشم 

منصوب شد.
2- آقای »محســن علی گلشنی« به 
مدت سه سال به عنوان عضو هیئت مدیره 
سازمان منطقه آزاد تجاری ـ صنعتی چابهار  

منصوب شد. 
در احکام مرتضی بانک آمده است:

با عنایــت به پیشــنهاد دبیرخانه و 
تصویب شــورایعالی مناطق آزاد تجاری ـ 
صنعتی و ویژه اقتصادی، موضوع تصویب 
نامه شــماره 57۸7۹/ت57۹۴2ک مورخ 
2۶/05/۱3۹۹ کمیســیون موضوع اصل 
۱3۸ قانون اساســی، به موجب این ابلاغ 

به مدت ســه سال به عنوان »اعضای هیأت 
مدیره ســازمان های مناطق آزاد تجاری ـ 
صنعتی قشم و چابهار« منصوب می شوید.
بــا عنایت بــه شــرایط کنونی و 
فرمایشــات مقــام معظم رهبــری مبنی 
بر اهتمام در راســتای جهــش تولید، از 
جنابعالی انتظار می رود ضمن بهره مندی 
از ظرفیــت های اســتراتژیک آن منطقه 
به منظور تحقق سیاســت هــای اقتصاد 
مقاومتی و گســترش و تســهیل تولید، 
صادرات و ســرمایه گذاری و همچنین 
انتقال فناوری های پیشرفته، ارائه خدمات 
و تسهیلات مناسب در راستای حمایت از 
تولید داخلی و حضور فعال در بازارهای 
منطقــه ای و جهانی، ضمن اتکال به ایزد 
متعال و تعامل و همکاری با سایر اعضای 
هیات مدیره زمینه تحقق اهداف مورد نظر 

را در منطقه فراهم آورید.

دو عضو جدید  هیات مدیره مناطق آزاد 
قشم و چابهار منصوب شدند 

با حکم دبیر شورایعالی مناطق آزاد ؛ 

اقتصاد کیش- امــام جمعه جزیره 
کیش با اشــاره به متفــاوت بودن محرم 
امســال، بر بها دادن بــه عزاداری خانگی 

تاکید کرد. 
به گزارش اقتصاد کیش حجت السلام 
حســن زاده در دیدار با مسئول خبرگزاری 

ایرنــا در کیش، منویات رهبر انقلاب در 
خصوص محرم را مبنای عمل دانست و 
گفت: این منویات عقلانی هم هســت و 
همان طور که در حوزه دین وظیفه داریم 
به مرجــع تقلید به عنوان یک متخصص 
رجوع کنیم، در رابطه با مســائل پزشکی 

هــم، همــه مقلد متخصصان پزشــکی 
هستیم. وی همه مردم ایران را عاشق امام 
حسین  ) ع(دانست و اضافه کرد: بسیاری 
از بزرگان ما برای خودشــان روضه امام 
حسین )ع(را می خواندند. اصلا عزاداری 
در خانه از قدیم رواج داشــته و از اتصال 
همین ها، دسته های عزاداری  بزرگ شکل 
می گرفته است. بنابراین می توان در منزل 
هم به صورت فردی عزاداری کرد. منتها 
با رعایــت این نکته که مراقب باشــیم  
تجمعی در خانه صورت نگیرد. این یک 

روش عقلی و شرعی است. 
حجت الاســلام حســن زاده بــر 
اســتفاده از ظرفیت فضــای مجازی در 
عزاداری ماه محــرم تاکید کرد و گفت: 
ما از همان ابتدای شــیوع کرونا به سمت 
اســتفاده  از ظرفیــت فضــای مجازی 
رفتیم و برنامه ریــزی خوبی هم در این 
زمینه داشــتیم. برای محرم هم حتما در 
فضاهای مجازی  مداحی و ســخنرانی 

خواهیــم داشــت. در مراســم رحلت 
مرحوم ســیدین و همچنین برنامه های 
دهه ولایت هــم بازخوردهای خوبی از 
برنامه های مجازی داشــتیم و نزدیک به 
هزار نفر در برنامه های ما شرکت کردند. 
حتی در مســابقه ای که گذاشــته بودیم 
نفراتی خارج از کیش شــرکت کردند و 

برنده شدند. 
وی در خصوص عزاداری در محیط 
باز نیز اظهار داشت: نظر شورای سلامت 
بر این اســت که تا حد امــکان تجمعی 
شــکل نگیــرد و بهتر اســت از انجام آن 
خودداری شــود. ما خوشبختانه در رابطه 
با مساله عزاداری های ماه محرم  در جزیره 
یکپارچه عمل می کنیم و مشــکلی از این 
بابــت وجود ندارد . حســن زاده در ادامه 
توصیه کرد که نذرهای ماه محرم امســال 
بــه بیماران کرونایی و همچنین تهیه مواد 
بهداشتی و ضدعفونی برای خانواده های 

کم بضاعت اختصاص یابد.

تاکید بر عزاداری ماه محرم به شکل
 فردی و خانگی

امام جمعه کیش مطرح کرد: در گفتگو با کارشناسان مطرح شد ؛


